

СОДЕРЖАНИЕ

Номер 9, 2018

Доктринальные формы и источники права

С.В. Бошно 5

Традиционное правосудие: история и современность

А.С. Автономов 16

В чем смысл разделения административно-правовых знаний на общую и особенную части. Понимание и объяснение

К.С. Бельский, А.А. Гришковец 28

ДИСКУССИИ И ОБСУЖДЕНИЯ

Философско-мировоззренческая картина современного российского конституционализма. Очерк о возможном и необходимом в правовой модернизации России — в поддержку монографии: Н.С. Бондарь Судебный конституционализм: доктрина и практика. 2-е изд., перераб.

Н.М. Добрынин 38

ПРАВА И СВОБОДЫ ЧЕЛОВЕКА И ГРАЖДАНИНА

Баланс частных и публичных интересов в контексте международных стандартов и конституционного законодательства Российской Федерации

А.А. Кондрашев, В.В. Терешкова 52

Институт конституционных обязанностей человека и гражданина в системе ценностей правового федеративного государства

С.Х. Хаматова 64

ХОЗЯЙСТВО, ТРУД, ПРАВО

Правовая природа и роль локального нормотворчества на современном этапе

Л.А. Морозова 71

ПРАВО И ИНФОРМАТИКА

Правовое регулирование искусственного интеллекта: регулирование в России, иностранные исследования и практика

И.А. Филипова 79

ПРАВОВАЯ, ПОЛИТИЧЕСКАЯ И РЕЛИГИОЗНАЯ МЫСЛЬ

Правовые проблемы ресоциализации в творчестве М.Н. Гернета

Б.В. Киндюк 89

ПРАВО И МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ

Производство по делам с участием иностранных лиц в международном процессуальном праве России и Кыргызстана: новеллы правового регулирования

У.Э. Батлер, Н.Ю. Ерпылева

96

ЗА РУБЕЖОМ

Областная автономия в Италии: конституционно-правовой аспект

И.В. Ирхин

111

НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

Статьи 10 и 11 Конституции Российской Федерации: три или четыре ветви государственной власти в России?

В.Е. Чиркин

124

Карательная и восстановительная функции гражданско-правовой ответственности: взгляд представителей науки теории государства и права

С.А. Комаров, Д.А. Липинский

129

Перспективы развития государственно-правового регулирования деятельности некоммерческих организаций при оказании социально значимых услуг населению

П.Н. Байматов

133

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Обзор Международной научно-практической конференции “Информационное пространство: обеспечение информационной безопасности и право” – Первые Бачиловские чтения

Т.А. Полякова, А.В. Минбалева, Н.В. Кроткова

138

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Эффективность правового регулирования /
под общ. ред. А.В. Полякова, В.В. Денисенко, М.А. Беляева

А.С. Каплиев

149

Роль права в повышении благосостояния народа России
Ю.М. Алпатов, Л.Ю. Грудцына. Наказы избирателей Президенту России (2018–2024 гг.),
или самодостаточность Российского государства

Д.А. Пашенцев

152

CONTENTS

Number 9, 2018

Doctrinal forms and sources of law

S.V. Boshno 5

Traditional justice: history and modernity

A.S. Avtonomov 16

What is the meaning of the separation of administrative-legal knowledge in general and specific parts. Understanding and explanation

K.S. Belsky, A.A. Grishkovets 28

DISCUSSIONS AND DEBATES

Philosophical and ideological pattern of contemporary Russian constitutionalism. An essay on the possible and indispensable in the course of legal upgrade of Russia — to support the monograph: N.S. Bondar. Judicial constitutionalism: doctrine and practice. 2nd ed., rev.

N.M. Dobrynin 38

RIGHTS AND FREEDOMS OF A MAN AND A CITIZEN

Balance private and public interests in the light of international standards and the Russian constitutional law

A.A. Kondrashev, V.V. Tereshkova 52

Institution of constitutional duties of a man and of a citizen in the system of values of a legal federal state

S.Kh. Khamatova 64

ECONOMY, LABOR, LAW

The legal nature and role of local law-making at the present stage

L.A. Morozova 71

LAW AND INFORMATICS

Legal regulation of artificial intelligence: the need for regulation in Russia, foreign studies and practice

I.A. Filipova 75

LEGAL, POLITICAL, RELIGIOUS THOUGHT

Legal problems of resocialization in the works M.N. Gernet

B.V. Kindyuk 89

LAW AND INTERNATIONAL RELATIONS

Proceedings with the Participation of Foreign Persons in International Procedural Law of Russia and Kyrgyzstan: novelties of legal regulation

W.E. Butler, N.Yu. Erpyleva 96

ABROAD

Regional autonomy in Italy: constitutional-legal aspects

I.V. Irkhin

111

SCIENTIFIC REPORTS

Articles 10 and 11 of the Constitution of the Russian Federation: three or four branches of power in Russia?

V.E. Chirkin

124

Punitive and reconstructive function civil liability: the view of scientists Theory of State and Law

S.A. Komarov, D.A. Lipinsky

129

Prospects of development of state regulation of activities of non-profit organizations in the provision of socially important services to the population

P.N. Baymatov

133

SCIENTIFIC LIFE

Overview of the International scientific-practical conference “Information space: ensuring information security and law” – The First Bachilov readings

T.A. Polyakova, A.V. Minbaleev, N.V. Krotkova

138

CRITICISM AND BIBLIOGRAPHY

Legal regulation efficiency / under the general ed. of A.V. Polyakov, V.V. Denisenko, M.A. Belyaev

A.S. Kapliev

149

The role of law in improving the welfare of the people of Russia

Yu.M. Alpatov, L.Yu. Grudtsyna. Orders of voters

to the President of Russia (2018–2024) or the self-sufficiency of the Russian state

D.A. Pashentsev

152
